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29.DUBNA
PLÁNOVACÍ SETKÁNÍ   I   12.2.2025
V rámci plánu revitalizace veřejného dětského hřiště a přilehlých veřejných prostranství na ulici
29.  dubna bylo  dne 12.  února 2025 uspořádáno plánovací  setkání.  Akce se konala v přilehlé
knihovně a zúčastnilo se jí přibližně 20 občanů a zástupci městského obvodu Ostrava-Jih.

Setkání  bylo  po  úvodním  představení  děleno  na  3  části,  tématické  okruhy:  PŘÁNÍ,  OBAVY,
UNIKÁTNOST.  Závěrečné  čtvrté  téma,  prioritizace,  bylo  v  návaznosti  na  průběh  jednání
vynecháno.  Do  diskuze  se  zapojila  valná  většina  přítomných,  na  některé  náměty  reagovali
zástupci obvodu technickými komentáři přímo.

Zápis zaznamenává jednotlivé náměty veřejnosti a je doplněn komentářem zpracovatele, který
dovysvětluje témata na základě diskuze nebo poznámek účastníků.

PŘÁNÍ
Co by v místě určitě mělo být? Co je důležité pro mě, abych místo mohl využívat?

parkování

Jeden  z  občanů  poukázal,  na  samotném  začátku  setkání,  na  nedostatek  parkovacích  míst
v lokalitě. Jeho pohled se setkal s pochopením, ale v průběhu diskuze se ukázalo, že řešené místo
nemá být v tomto směru místem řešení. Parkování by jej poškodilo. Občané se na tomto shodli
i v rámci  závěrečné diskuze k tématu priority.
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údržba / „antivandal“ provedení

Občané deklarují zklamání, že řada nových prvků po čase ztrácí své estetické a funkční kvality.
Spojují to s mírou údržby a projevy vandalismu a nevhodného chování. V  této souvislosti apelují
na to, aby nové prvky toto zohledňovaly a byly navrženy tak, ať dlouho slouží bez viditelných
problémů.

místo pro všechny generace

Přáním obyvatel lokality je vytvořit prostor, který bude sloužit všem generacím. Typově nabídne
možnosti  hraní si  pro nejmenší děti v doprovodu rodičů, atraktivní prvky pro starší děti  nebo
náctileté, volnočasové aktivity pro dospělé nebo posezení ve stínu pro odpočinek.

posezení – mobiliář

Místo má být vybaveno mobiliářem v dostatečném množství a s adekvátní různorodostí. Mělo by
být myšleno na pobyt jednotlivců i menších skupin, mělo by být nabídnuto posezení podél cesty
pro odpočinek nebo sezení v zeleni. 

maximum zeleně

Občané si  velmi  váží  vzrostlé  zeleně,  kterou  dnes  prostor  obsahuje.  Apelují  na  její  uchování
a případné doplnění. Například vhodně formovaným květinovým nebo keřovým patrem. 

kvalitní povrchy

Jedním z bodů, který občané považují  na současném stavu místa za problematický,  je kvalita
povrchů a jejich nejednotnost.  Volají  po obnově povrchů v jednotném provedení,  které zajistí
celistvost lokality. 

místa ve stínu

Množství vzrostlé zeleně nabízí příležitost pro vytvoření stíněných míst s posezením. Prostor se
jeví jako dostatečně velký pro to, aby tato místa měla adekvátní klid a byla umístěna v dostačující
vzdálenosti od bytových domů. Mohou tak vznikat další místa pobytu mimo dvě stávající hřiště.

stoly pro aktivity

Občané touto  poznámkou mysleli  například šachové stolky  nebo  stoly  na  pink  pong.  Námět
souvisí  s  přáním  nabídnout  příležitost  pro  trávení  času  ve  veřejném  prostoru  pro  všechny
generace.

hřiště pro větší děti

V návaznosti na přání vytvořit vhodné prostředí pro všechny generace jsou zdůrazňovány starší
děti,  které  obvykle  na  dětských hřištích  nenaleznou  dostatečně atraktivní  prvky,  které  by  je
na delší chvíli zabavily. V rámci diskuze k tomuto bodu padl návrh na zapojení dětí samotných
do dalších participativních aktivit.

„nepísková“ plocha

Současné provedení  plochy v podobě pískoviště je  kritizováno pro špinění.  (pozn.:  Rovněž je
kritizována potřebná údržba nebo vysypávání písku mimo plochu). Padl návrh provést plochu tak,
ať  nebrání  v  pobytu  ani  dospělým.  Navazující  diskuze o  konkrétní  podobě nepřinesla  jasnou
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odpověď, co by takovým materiálem bylo.

využití kopečku

Existující kopeček je považován za cenný unikátní prvek, který nabízí specifické možnosti zábavy
a měl by být dále rozvíjen. Nabízí se jeho rozšíření nebo osazení volnočasovými prvky. Je třeba
zohlednit faktory bezpečnosti, ale mohl by vzniknout zajímavý a osobitý prvek.

křesílka ve stínu

V  návaznosti  na  náměty  posezení  ve  stínu  je  zdůrazňována  potřeba  občanů  s  omezenými
možnostmi pohybu. V tomto směru byla vyzdvihována samostatná křesílka s područkami, která
pomohou občanům se vstáváním a neumožní ležení. Taková křesílka by měla být umístěna proti
sobě, ať umožňují společný pobyt menších skupin osob. 

chytrá lavička

Chytrá  lavička,  především  tedy  možnost  nabíjení  telefonu  a  případně  wi-fi  signál,  je  občany
považována  za  vhodné  doplnění  prostoru,  které  by  pomohlo  přilákat  generace  náctiletých.
Zástupci  městského  obvodu  bylo  argumentováno,  že  jde  o  nákladný  prvek,  který  je
komplikovaně udržovatelný a dle zkušeností musí být brzy demontován. Možnost nabíjení je pak
často znemožněna častým poškozením konektorů.

překážková dráha

Překážková  dráha  by  mohla  být  unikátním  prvkem,  který  osloví  řadu  dětí  a  nebude  pro  ně
známou zábavou z jiných hřišť. Může jít o příjemný přírodní prvek. Musí být vyřešeny aspekty
bezpečnosti.

pítko, pítko pro psy

Pítko  by  napomohlo  dlouhodobějšímu  trávení  volného  času  v  místě.  Občané  jej  považují
za automatickou součást veřejného prostranství. Myslet by se mělo i na psy, kterým by mělo být
občerstvení rovněž nabídnuto.

zlepšní vyšlapaných stezek

V řešeném prostoru se dle občanů nachází řada vyšlapaných stezek, které jsou aktivně využívány.
Jejich vyšlapaná podoba není estetická ani pohodlná. Padl návrh, ať dojde ke zpevnění formou
šlapaků, kterou někteří občané znají například z městského obvodu Poruba.

kuřáci

Tématem, ve kterém mezi občany nepanoval jednoznačný názor, bylo zázemí pro kuřáky. Někteří
považovali osazení popelníků v rámci košů za cestu, jak omezit nepořádek. Jiní považovali tento
krok za defakto podporu kouření v místě a tedy vnímali tento prvek jako nevhodný.

hry na chodník

Drobným doplněním může být nastříkání her na chodník, například panáka. Dle občanů se jedná
o oblíbený prvek z jiných míst, která znají. 
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OBAVY
Co by v místě určitě být nemělo? Co by mohlo být rizikem modernizace místa?

hluk

Prostor je z velké části lemován bytovými domy. V nejbližším okolí jde o věžové domy, na druhé
straně je pak obklopen sekvencí deskových domů ve tvaru pomyslné hokejky. Z těchto důvodů je
důležité opatrně pracovat s fenoménem hluku, občané se obávají rušení. 

zpevněné plochy – nejednotnost a přehřívání

Při  opravách  zpevněných  povrchů  nebo  vytváření  nových  je  nutné  zohledňovat  dva  důležité
faktory.  Občané se obávají  nejednotnosti  a nekoncepčnosti  řešení a také přílišného množství
zpevněných ploch, které se budou v létě přehřívat. 

vandalismus

Občané se obávají poškození nových prvků a zmařené investice. Zdůrazňují, že pokud bude místo
vybízet k pobytu maximální množství lidí, bude pod přirozenou kontrolou. Ta by měla napomoci
udržování místa v adekvátním stavu.

ODLIŠNOST
Co chybí ve veřejných prostranstvích v okolí? Co chybí na hřištích, která navštěvujete?

kopeček

Již dnes je místo osobité malým kopečkem, který by bylo dobré dále rozvíjet. Jedná se o unikátní
prvek, kterého si občané váží a považují jej za cenné doplnění.

dřevěné kůly v podobě překážkové dráhy

Překážková dráha by mohla být cenným doplněním nabídky atraktivit pro děti. Jedná se o prvek,
který občané neznají z okolních hřišť a považovali by jej za přínosný. 

přírodní materiály

Dalším z námětů, které by hřiště mohlo odlišit od těch v okolí, by bylo větší použití přírodních
materiálů.   Pokud  se  vyřeší  jejich  údržba,  občané  považují  toto  materiálové  provedení  za
nejpříjemnější.

jeden velký prvek, ne více malých

V rámci návrhu by lidé více preferovali vybudování jednoho velkolepějšího prvku před investicí
do řady malých. Věří v pomyslný „wow efekt“. 

dráha na kuličky

Drobné doplnění veřejného prostranství v podobě dráhy na kuličky by bylo kombinací nostalgie
a unikátního prvku.
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stín / zastínění

Již dnes je místo, díky množství vzrostlé zeleně, významně stíněno a vytváří příjemné podmínky
pro pobyt. Občané doporučují, ať je toto dále rozvíjeno. Může se jednat o zeleň nebo o doplnění
stínících prvků v podobě pergoly nebo plachet. 

ZÁVĚR
Občané se shodují na záměru pojetí revitalizace dětského hřiště komplexním způsobem.  Kromě
samotných prvků,  které by měly oslovovat  maximálně širokou škálu  dětí,  navrhují  i  doplnění
dalších prvků do přilehlé zeleně.  Cílem by měla být široká škála prvků,  která přiláká všechny
generace. Řešení by mělo maximálně respektovat přírodní kvality místa a rozvíjet je.

V rámci návrhu bude nutné zohlednit téma hluku. 

Diskuzi  provázela velmi konsensuální  atmosféra.  Jediným rozporným bodem se jeví  instalace
popelníků pro kuřáky, což je v rámci řešení veřejného prostranství drobný detail. 

Občanům bylo přislíbeno další zapojení v průběhu rozpracování návrhu. Zajímavý je rovněž nápad
na  cílené  zapojení  dětí,  které  by  mohlo  přinést  zajímavé  podněty  pro  řešení  hřiště  a  prvků
cílených na mládež.
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